
Mondelinge vraag van Marijke Bergen (N-VA) over tijdelijke slachtvloeren  
 
De voorzitter: 
Tot slot is er nog een mondelinge vraag van mevrouw Bergen.  Theoretisch niet direct enige vorm van 
bevoegdheid voor de gedeputeerde, maar hij heeft in het verleden geantwoord op een gelijkaardige vraag van 
een collega uit de meerderheid.  Daarom ook deze mondelinge vraag. 
 
Mevrouw Marijke Bergen: 
Goedenavond nogmaals.  Ik heb inderdaad een mondelinge vraag over de tijdelijke slachtvoeren. 
 
In september, als voorbereiding op het Offerfeest, worden door de moslimgemeenschap weer enkele duizenden 
schapen letterlijk naar de slachtbank gevoerd om met het mes op de keel op barbaarse wijze geslacht te 
worden. 
 
Gelukkig zijn er vanaf dit jaar maatregelen genomen die het leed een klein beetje verzachten.  Tijdelijke 
slachtvloeren kunnen enkel nog als de dieren verdoofd geslacht worden.  Onverdoofd moet hier tot het verleden 
behoren.  Verdoving kan perfect uitgevoerd worden met elektronarcose.  Deze vorm van verdoving is conform 
de islamregels en wordt al toegepast. 
 
In het verleden heeft de provincie de tijdelijke slachtvloeren gesubsidieerd en de Europese regelgeving die al 
sinds 2009 van kracht is naast zich neergelegd.  
 
Wat vorig jaar reeds werd aangekondigd, wordt nu omgezet in de praktijk.  Minister Wuyts komt zijn belofte na.  
Onverdoofd slachten kan alleen nog in erkende slachthuizen. 
 
Gedeputeerde, u bent bevoegd voor dierenwelzijn en pakt daar ook, net als uw partijgenoten, graag mee uit.  
Collega Kelly Linsen, ze is weg nu, heeft het mooi verwoord, ik citeer: “Pleiten voor duurzaam leven is 
onlosmakend verbonden met het op een respectvolle manier omgaan met onze omgeving, het milieu en de 
dieren waar we mee samenleven”.  Ik hoop dat dit geen loze woorden zijn, maar dat dierenwelzijn uw partij nauw 
aan het hart ligt.  Als dat echt zo is, dan kan u dat in dit dossier waarmaken.  Daarom mijn vragen. 
 
Worden de tijdelijke slachtvloeren voor het slachten van dieren tijdens het offerfeest nog gesubsidieerd?  Wordt 
de nieuwe regelgeving gerespecteerd?  Hoe gaat de provincie dit controleren?  Worden er initiatieven genomen 
om thuisslachtingen te voorkomen?  Welke sancties en door wie worden ze genomen bij overtredingen zowel bij 
het niet-verdoofd slachten op tijdelijke slachtvloeren als bij thuisslachtingen? 
 
Ik kijk uit naar uw antwoorden. 
 
Dhr. Ludwig Vandenhove: 
Collega, ik kan daar inderdaad heel kort over zijn. 
 
Eerst algemeen.  Het is inderdaad geen bevoegdheid van deze provincieraad.  Trouwens, u zal wellicht ook wel 
de debatten in het Vlaams Parlement deze middag gevolgd hebben.  Ik heb ze niet gevolgd, maar ik heb wel al 
een aantal mails en berichten gekregen.  Het debat is gevoerd in het Vlaams Parlement.  Het is dus een Vlaamse 
bevoegdheid.  
 
Bij mijn weten zijn die tijdelijke slachtvloeren, ik bedoel dan rechtstreeks, nooit vanuit de provincie 
gesubsidieerd.  Het enige wat de provincie ooit gedaan heeft is dat ze naar de gemeenten toe een aantal 
begeleidende maatregelen genomen heeft, zoals bijvoorbeeld opleidingen.  Dat gebeurt nu nog altijd bij het 
PLOT.  Dat heeft niks te maken met het ritueel slachten.  Dat gaat over de wetgeving conform de Europese 
richtlijnen.  U kan dat checken.  Dat is, denk ik, vorig jaar beslist door de deputatie. Wij hebben daar geen 
bevoegdheid in.  Het enige wat we nog doen is dat, maar dat gebeurt conform de Europese richtlijnen.   
 
Voor het overige is mijn mening daarover de volgende.  Ik ga daar voor de rest geen, hier toch niet, woorden aan 
vuil maken.  Ik denk dat je er op een bepaald ogenblik voor moet kiezen om een samenleving beheersbaar te 
houden en om er inderdaad voor te zorgen dat groepen mekaar begrijpen.  Ik steun dan ook volmondig de 
oproep van mijn partij die deze middag in het Vlaams Parlement gebeurd is en die, zoals ik begrepen heb, 
gesteund wordt door alle partijen behalve de uwe.  Namelijk dat we effectief het probleem moeten aanpakken, 
maar dat we daarover rond de tafel moeten gaan zitten, met argumenten pro en contra.  Het gaat natuurlijk niet 
op om hals over kop daarover een beslissing te nemen.  Voor de rest heeft de provincie daarin geen enkele 
bevoegdheid.   
Zoals de voorzitter zei, hadden we die vraag kunnen weigeren.  Ik ben niet de politicus die vragen weigert om 
procedurele redenen. 
 
 
 



Mevrouw Marijke Bergen: 
Met dat “hals over kop” ben ik het zeker niet eens.  Maanden heeft men samengezeten om tot een oplossing te 
komen.  De CD&V heeft het compromis dat op tafel lag volledig getorpedeerd.  Nu komen de burgemeesters af 
met het feit dat ze te weinig tijd hebben, terwijl ze al maanden tot een compromis hadden kunnen komen.  Dat is 
één punt. 
 
Ten tweede.  Ik meen toch dat ik vorig jaar ook ben tussengekomen over de tijdelijke slachtvloeren en dat er 
weldegelijk ondersteunende maatregelen vanuit de provincie genomen werden. 
 
Daarbij heb ik nog een opmerking.  Het is niet omdat een wet voor sommige bevolkingsgroepen niet zo goed 
uitkomt, dat men ze niet moet nemen en ze niet moet nageleefd worden.  Wet is nu eenmaal wet voor iedereen, 
voor iedere Belg. 
 
Dhr. Ludwig Vandenhove: 
Ik stel voor, mevrouw de griffier, om het antwoord dat ik vanmorgen van Jacky gekregen heb met betrekking tot 
die opleiding, door te sturen.  Dat is het enige dat wij daar nog in doen.  Dat is conform de Europese wetgeving. 
 
Twee.  Ik heb het technisch gecheckt.  Die tijdelijke slachtvloeren zijn, dat is alleszins wat ze mij gezegd hebben, 
nooit rechtstreeks gesubsidieerd.  Maar vraag het op.  Dat kan via het vroegere PRIC, dat vanaf 1 januari 
bevoegdheid is van Vlaanderen. 
 
Ik vraag om u die twee zaken schriftelijk over te maken.  Het eerste dat ik gezegd heb, over de opleiding, is 
eigenlijk gewoon door te sturen. 
 
De voorzitter: 
Mijnheer Amaghlaou, ik kan u het woord niet verlenen.  Het is een mondelinge vraag.  Dat betekent dat er geen 
andere raadsleden kunnen tussenkomen.  Ik heb dat één keer gedaan, maar ik ben daar door een fractieleider 
schriftelijk op geïnterpelleerd.  Vandaar dat ik mij ga houden aan het reglement.  Ik merk dat iedere keer dat ik 
zelfs maar een pink geef, men dat onmiddellijk uitvergroot.  Bij deze, mijn excuses. 
 
 


